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TAG-SB Sixth Commencement 

Under the patronage of His Excellency Dr. Amin Mahmoud, Minister of 
Higher Education and Scientific Research, the Talal Abu-Ghazaleh Col-
lege of Business (TAG-College) – German Jordanian University (GJU), 
celebrated on August 9, 2014 the graduation of its sixth Masters batch 
at King Hussein Business Park. 

The event, which celebrated the graduation of 104 students, was held 
in the presence of Dr. Mohammed bin Ibrahim Al-Tuwaijri, Assistant 
Secretary General for Economic Affairs, League of Arab States, Prof. 
Natheer Abu Obeid, GJU President, Dr. Talal Abu-Ghazaleh, Chairman 
of Talal Abu-Ghazaleh Organization, , Mr. Ralph Tarraf , the German 
Ambassador,  and TAGSB board of academics and employees. 

Dr. Amin Mahmoud expressed his pride at graduating this batch of 
outstanding students, saying that the School is the best among the 
educational institutions in the Arab world that epitomizes creativity and 
excellence. 

He also congratulated the graduates and assured them that they will 
drive the economic future of the kingdom.  

His Excellency, Dr. Al-Tuwaijri addressed the graduates saying, “you 
should be very proud that you graduated from this unique institution 
that has become one of the top leading business schools in the Arab 
world.    

For his part Prof. Natheer Abu Obeid expressed his utmost delight to 
participate in the sixth graduation ceremony of TAG-SB, praising this 
unique partnership that aims to share the business expertise of the 
Talal Abu-Ghazaleh Organization (TAG-Org) with the academic world 
of GJU. 
He further pinpointed the great level of TAG-SB’s graduates, who now 
hold prestigious positions in the market, representing the School as an 
incomparable school in Jordan, mentioning that the Foundation for In-
ternational Business Administration Accreditation (FIBAA) has granted 
(TAG-SB) a five-year accreditation of its MBA program.It  was honored 
with the award for “Best Educational Institute in Management in Asia” 
by the World Education Congress Asia Awards 2011.  

Dr. Abu Ghazaleh congratulated graduates, and emphasized that the 
world needs leaders like them, who are not only intelligent and skillful 
but also compassionate and committed to using their talents to serve 
their country.  

In the closing, he gave the graduates some words of wisdom. “At our 
college you studied the lessons and then passed the tests. In the work 
place you will face the tests and therefore learn the lessons”.
At the end of the Ceremony, Dr. Amin Mahmoud presented the grad-
uates with certificates and awards in recognition of their distinguished 
academic performance and wished them the best in their future.    
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 PSUT Delegation Visited GJU

SRSF Supports Four Scientific Research Projects at GJU

A delegation of academics from Princess Sumaya University for Tech-
nology visited the German Jordanian University on Tuesday 23 April, 
2014, to view the aspects of collaboration in the joint Master Program 
of Enterprise System Engineering as well as  mutual educational inter-
ests between the two universities. 

Prof. Natheer Abu.Obeid, warmly welcomed the delegation of PSUT, 
praising this remarkable institution under the leadership of Prof. Issa 
E. Batarseh, the Former President of PSUT. He also congratulated Prof. 
Mashhoor Al-Refai for his promotion to president of PSUT, wishing 
him continued success on his  PSUT  journey. 

Prof. Abu.Obeid started the meeting by introducing GJU as a bright 
model of an applied sciences university in the region, providing its stu-
dents with unique specialties. He further highlighted the most impor-
tant features of GJU, mentioning the importance of the German year, 
the exchange programs for the Academic staff, and the great role  of the 
International Office and the Office for Industrial Links, besides the GJU 

The German Jordanian University (GJU) announced the approval from 
the Scientific Research Support Fund –Jordan (SRSF) for the funding of 
four Scientific Research Projects with 324,000 JD at GJU for the second 
stage of 2014.  

Recently, the GJU signed an agreement with SRSF, by Prof. Majed Abu 
Zreig, Dean of Graduate Studies and Scientific Research on behalf of 
the university, and by SRSF Director General, Abdallah Al-Zoubi on be-
half of the fund.

Prof. Abu Zreig pointed out that this agreement aims to strengthen the 
cooperation between the two sides in the area of scientific research and 
encourage the development of knowledge in Jordan.

He also praised the fund’s efforts to support scientific research and the 
outstanding researchers who are working to solve problems of national 
importance. 

Furthermore, he mentioned the four projects, which were approved for 

wide network with Germany. 

For his part, Prof. Batarseh briefed about PSUT, its degree programs, 
faculties, future plans, vision and the latest achievements of the uni-
versity. He also pointed out  the high rate of employment of the PSUT 
graduates in 2013. 

The meeting brought together the Deans of both universities, who are 
committed to presenting the main areas of collaboration for each fac-
ulty, beginning with the importance of intensifying joint undergraduate 
research projects funded by both GJU and PSUT, exchange scientific 
visits for academic staff and students, establishing an annual meeting 
for outstanding students, and  having  joint supervision of research 
projects proposals.  

The Deans also took key decisions about the future development of the 
faculties they represent from both sides.
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funding, starting with the researcher Dr. Ala’aldeen Al-Halhouli, who 
will be funded for his project with approximately 181,300 JD. The project 
called “ the Design and Development of Wearable Stretchable Pulse 
Oximeter Biosensors Using a Novel Printing Technology of Conductive 
Nanoparticles for Physiological Monitoring “. 

Dr. Nasim Alnu’man got a funding of approximately 21,580 JD for the 
project: “Dimensional model of the human body in walking for investi-
gating the design and performance of lower limb prostheses”. 

Also Dr. Mohammad Al.Daoud was awarded funding of approximately 
52,400 JD, for the project  “Three-dimensional ultrasound image anal-
ysis system for accurate breast cancer detection”.

Finally, Dr. Mohammad Khanfar was awarded funding of approximate-
ly 68,960 for the project “Investigating the Performance of Transition 
Metal Compounds as Catalysts for Fuel Cells”. 



  GJU and DB International Seeking Cooperation

On Tuesday 22 July, 2014 , the GJU President Prof. Natheer Abu. Obeid 
met Peter Haaks, Executive Director,  Middle East at DB International 
and Farah Nimri, Assistant Engineer to the Regional Director and a 
GJU graduate in the presence of the GJU Vice President for Internation-
al Affairs, Prof. Anton Mangstl . 

Both sides discussed possibilities of further developing the excellent 
cooperation in the areas of education, training, and business develop-
ment, as well as the developments in GJU and DB International’s activ-
itiesin the region and worldwide.

The German Jordanian University and DB International GmbH signed 
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a joint agreement aiming at enhancing mutual cooperation between 
both parties on 22nd October,  2012. The agreement aimed at provid-
ing job opportunities for trainees and top GJU graduates. The program 
has received excellent feedback so far, and DBI is now planning to hire 
more GJU graduates for its “Young Engineers Program”.  

Prof. Abu Obeid emphasized that the collaboration with a huge and 
global company in developing the infrastructure of the current market 
demands is very important to GJU. He also added that seeing GJU 
graduates performing well outside is a pride for the university.

The president assured that GJU is working to establish a study pro-
gram, addressing various types of engineering especially in railways 
and trains, as it highly contributes to the Globalization of the rail trans-
port sector, and improving the educational environment for students to 
be effective members in the society.  

For his part, Mr. Haaks, said that DB International is looking  to cooper-
ate with GJU, as it has motivated engineers who are eligible to maintain 
the prospective goals of the company’s projects. He pointed out that 
the company is focusing currently on the Arabian Peninsula, where DB 
International has a major involvement in the planning of several large 
projects in Saudi Arabia, UAE and other countries in the region. 

He further briefed about  the company which was founded in 1966 as 
the consultancy firm DE-Consult –and how it plays an important role 
today in the internationalization strategy of the DB Group and markets 
German expertise worldwide.

GJU Family Exchanges Greetings on the Occasion of Eid Al Fitr

Prof. Natheer Abu Obeid, the GJU President, exchanged greetings on 
the occasion of Eid Al Fitr with the GJU academic and administrative 
staff. He asserted that such a gathering is very important as it strength-
ens communication with the staff. Hewishesfor the university more 
progress, development and prosperity.

Furthermore, he hoped a successful future for the Kingdom and ex-

pressed his genuine aspiration that this blessed occasion will return 
on the Islamic and Arab nations with many blessings.

It is worthy to mention that the gathering was attended by the GJU 
Vice President, Prof. Manar Fayyad , the presidental assistants as well 
as the deans.  
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 GJU held Iftar Banquet for Orphans

Under the patronage of Prof. Natheer Abu Obeid, the GJU President, 
the Deanship of Student Affairs organized an Iftar banquet for the or-
phans in Na’or during the holy month of Ramadan.  

Prof. Abu Obeid emphasized that this event represents the great 
norms and values of social solidarity and philanthropy during the holy 
month. It also represents the university’s mission of making a deeper 
communication and interaction with the local community. 

He further added that GJU will continue to support student, social and 
voluntary initiatives that serve the community and enhance the culture 
of volunteerism in the hearts of GJU students.  

Furthermore, he praised the role of the GJU volunteer team and their 
considerable efforts in organizing this charitable event for orphans. 

For his part, the Dean of Student Affairs,  Dr. Yousef Al Abdallat, ex-
plained  the role of the deanship   in supporting  the students and mo-
tivating them to volunteer and serve the community, commending  the 
team efforts which were supervised by the Assistant Dean, Mr. Fawaz 
Alsagar in organizing the event that included a variety of activities of 
sports and  interesting games like tally match and music which all con-
tributed to draw a smile on the children’s faces and make them happy. 
At the end of the event, Prof. Abu Obeid distributed Eid gifts to the 
orphans.
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تخريج الفوج السادس من طلبة كلية طلال أبو غزالة للدراسات العليا

رعــى معــالي وزيــر التعليــم العــالي والبحــث العلمــي الدكتــور أمــن محمــود  حفــل 
تخريــج طلبــة الفــوج الســادس لدرجــة الماجســتير في كليــة طــال ابوغزالــة 
للدراســات العليــا التابعــة للجامعــة وبحضــور الأمــن العــام المســاعد لجامعــة 
ــف  ــان رال ــاني في عم ــفير الألم ــري، والس ــد التويج ــور محم ــة الدكت ــدول العربي ال

طــراف.

وأعــرب الدكتــور محمــود في كلمتــه عــن اعتــزازه بتخريــج كوكبــة مــن فرســان 
ــة مــن حيــث جــودة  ــة بأنّهــا مــن افضــل المواقــع العلمي التغيــر واصفــاًٍ الكلي
التدريــب والإبــداع في التعلــم والتعليــم، وأضــاف بــأنَّ الوطــن بأمــس الحاجــة لمــا 

اكتســبه الخريجــون في دراســتهم مــن علــم متميّــز ومهــارات إبداعيّــة.

ضــرورة  مؤكــداً  بنجاحهــم  وذويهــم  الخريجــن  التويجــري  الدكتــور  وهنّــأ 
ــا في إدارة  ــات العلي ــة للدراس ــة العريق ــة التعليميَّ ــذه المؤسس ــم به اعتزازه
الأعمــال التــي أضحــت نموذجــً جديــداً في أســلوب وبرامــج التعليــم العــالي 
يحاكــي مــا تقدّمــه أعــرق الكليــات في العــالم، وعبّــر عــن أملــه أن تســاهم هــذه 
ــادة  الكليــة في رفــد الأســواق العربيــة بالكفــاءات المؤهلــة والقــادرة علــى قي

الأعمــال.

مــن جهتــه، أشــاد رئيــس الجامعــة الدكتــور نظــر أبــو عبيــد بمســتوى خريجــي 
الكليــة الــذي يعكــس المســتوى المتميّــز للكليــة التــي تتبنــى برنامجــً يعتــر 

الأكــر بــن برامــج الدراســات العليــا في الأردن ،مبيّنــً إنجــازات الكليــة في كافــة 
ــتويات. المس

وبيّــن الدكتــور أبــو عبيــد أنّ الجامعــة رغــم عمرهــا القصــر بالنســبة لباقــي 
ــن  ــدة م ــاح فري ــة نج ــع قص ــتطاعتْ أن تصن ــا اس ــميّة إلا أنه ــات الرس الجامع
نوعهــا في التعليــم العــالي الأردني والمنطقــة؛ وذلــك بتميّزهــا بالتواصــل مــع 

ــرى.  ــة أخ ــن جه ــي م ــع العمل ــع الواق ــة وم ــن جه ــدّم م ــالم المتق الع

ــة  ــذي مجموع ــس تنفي ــس ورئي ــة مؤسِّ ــو غزال ــال أب ــور ط ــن الدكت ــدوره، بيّ ب
طــال أبــو غزالــة أنّ العــالم بحاجــة إلى قــادة مــن أمثــال هــؤلاء الخريجــن الذيــن 
يتمتعــون بالفطنــة والمهــارة، بــل والشــغف والالتــزام بتســخير مواهبهــم 

لخدمــة مجتمعاتهــم. 

بالأمــن والأمــان في المملكــة في ظــل  ننعــم  بأننــا  نفخــر  أنْ  لنــا  إنّ  وقــال: 
وبفضــل حســن قيــادة ســيد البــاد جلالــة الملــك عبــدالله الثــاني ابــن الحســن 

المعظــم.

وفي ختــام الحفــل الــذي أقيــم في مــدرج الحســن بمجمــع رجــال الأعمــال 
ــاب  ــم 104 ط ــغ عدده ــن والبال ــى الخريج ــهادات عل ــل الش ــي الحف ــلّم راع س

،وتّم تبــادل الــدروع والهدايــا التذكاريّــة .
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بحث التعاون المشترك مع جامعة الأميرة سمية للتكنولوجيا

منح لدراسة الماجستير في اللغة الألمانية لغير الناطقين بها في الجامعة 

ســبل  لبحــث  الجامعــة  للتكنولوجيــا  ســمية  الأمــرة  جامعــة  مــن  وفــدٌ  زار 
كافــة. والبحثيــة  العلميــة  المجــالات  في  الجانبــن  بــن  المشــرك  التعــاون 

وجــرى خــال اللقــاء الــذي حضــره رئيســا الجامعتــن الدكتــور عيســى بطارســة، 
البرامــج  اســتعراض  والعمــداء،  الرئيــس  ونــواب  أبوعبيــد  نظــر  والدكتــور 
الأكاديميــة في الجامعتــن ومناقشــة ســبل الاســتفادة مــن الخــرات التــي 
ــة  ــات الهندس ــاد )ABET( لتخصص ــال اعتم ــيما في مج ــا ولا س ــران بهم تزخ
وعلــوم الحاســوب في جامعــة الأمــرة ســمية والخدمــات التــي يوفرهــا مركــز 

ــة. ــا للطلب الملكــة راني

وبحــث الجانبــان إمكانيــة الاســتفادة مــن الفــرص التــي توفرهــا الجامعــات 
الألمانيــة الشــريكة للجامعــة الألمانيــة في مجــال التبــادلات الثقافيــة والبحثيــة 

ــمية. ــرة س ــة الأم ــن جامع ــية م ــة التدريس ــاء الهيئ ــة وأعض للطلب

وتم التباحــث في إنشــاء مشــاريع بحثيــة مشــركة بــن الجامعتــن وتوفــر 
التمويــل الــازم لهــا والإشــراف المشــرك علــى رســائل الماجســتير، إضافــة 
الى اســتحداث برامــج علميــة مماثلــة لبرنامــج هندســة نظــم المؤسســات 

اللغــة  في  الماجســتير  لدراســة  دراســية  منــح  توفّــر  الجامعةعــن  أعلنــت 
ــل  ــي المقب ــل الدراس ــن الفص ــداء م ــك ابت ــا وذل ــن به ــر الناطق ــة لغ الألماني

.2015/2014

وقــال بيــان صحــافي صــدر عــن الجامعــة: إنَّ الجامعــةَ تهــدف مــن برنامــج 
المنــح إلى توفــر كــوادر أردنيــة متخصّصــة ومؤهّلــة في مجــال اللغــة الألمانيــة 
للعمــل كمدرســن في مركــز اللغــات في الجامعــة وفي المؤسســات الألمانيــة 

المنتشــرة في الأردن ومنطقــة الشــرق الأوســط.

يقــدم  نظــري  الأول  جانبــن:  علــى  للبرنامــج  الدراســيّة  الخطــة  وتشــتمل 
اســاليب ومنهجيــات حديثــة في علــم اللغــة ،والثــاني عملــي يركــز علــى البحــث 
والتواصــل الفنــي مــن خــال اللغــة والأدب والدراســات الثقافيــة الألمانيــة.

ويتضمّــن البرنامــج الــذي يســتمر لمــدة عامــن، ويقــع في أربعــة فصــول 
دراســية، أحدهمــا في جامعــة بوخــوم، أو جامعــة لودفيــش ماكســيميليان في 
ألمانيــا إكســاب الطلبــة مهــارات علــم اللغــة والدراســات الثقافيــة والمنهجيــة 

مســتقبلًا.

بــن  دوريــة  لقــاءات  عقــد  ضــرورة  علــى  الاتفــاق  تم  اللقــاء،  نهايــة  وفي 
العمــداء ورؤســاء الأقســام في الجامعتــن للاطّــاع علــى المختــرات البحثيــة 

منهــا.  والاســتفادة  الجامعتــن  في  المتوفــرة  والإمكانــات 

اعتمــاد  علــى  العــالي  التعليــم  مجلــس  موافقــة  بعــد  الزيــارة  هــذه  وتأتــي 
برنامــج الماجســتير المشــرك بــن الجامعتــن في تخصــص “هندســة نظــم 
الأردن  بــن جامعتــن في  برنامــج مشــرك  أول  يعــدّ  الــذي  المؤسســات”، 

يمنــح الخريــج شــهادة مشــركة.

ُيشــار الى أنّ البرنامــج يُعــد برنامجــً متعــدد التخصصــات، يتــم تطبيقــه مــن 
خــال مجــالات المعرفــة ومهــارات هندســة نظــم المعلومــات في تصميــم 
وتطويــر عمليــات المؤسســات والإدارة الاســراتيجية مــن خــال التركيــز علــى 
الطرائــق والأســاليب التــي تتــم مــن خلالهــا مواءمــة البنيــة التحتيــة للتكنولوجيــا 
ونظــم معلومــات المؤسســات مــع عمليــات الأعمــال التــي يتــم تطبيقهــا في 

ــات. المؤسس

ووســائل الإعــام .

كمــا يتلقّــى الطلبــة معــارف متخصصــة في تدريــس اللغــة والثقافــة الألمانيــة 
العمــل  مجــالات  في  وتوظيفهــا  والعلميــة  الأكاديميــة  البحــوث  إلى  إضافــة 

المختلفــة .

يُذكــر أنّــه علــى الرغــم مــن أنّ لغة الدراســة في الجامعــة هي اللغــة الإنجليزية، 
متخصصــن  أيــدي  علــى  الألمانيــة  اللغــة  يدرســون  الطلبــة  جميــع  أنّ  إلّا 
ــي  ــة الت ــية الرابع ــنة الدراس ــاعدهم في الس ــاقات تس ــتة مس ــال س ــن خ م

يقضيهــا الطلبــة في ألمانيــا .

ويُشــار إلى أنّ برنامــج الماجســتير في اللغــة الألمانيــة لغــر الناطقــن بهــا 
أُنشــئَ عــام 2006، وتخــرّج منــه لغايــة الآن أربعــون طالبــً وطالبــةً مــن جنســيات 
منــح  شــكل  علــى  البرنامــج  بدعــم  ماغديبــورغ  جامعــة  وتقــوم  مختلفــة، 

دراســية مــن الهيئــة الألمانيــة للتبــادل الأكاديمــي )الــداد(.
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ــة  ــو عبيــد وأســرة الجامعــة الأكاديمي ــور نظــر أب ــادل رئيــس الجامعــة الدكت تب
ــعيد.. ــر الس ــد الفط ــبة عي ــاني بمناس ــة الته والإداري

وأعــرب الدكتــور أبــو عبيــد خــال حفــل الاســتقبال الــذي نظّمتــه الجامعــة 
ــة  ــدوام الصح ــة ب ــن في الجامع ــة العامل ــه لكاف ــن أمنيات ــبة ع ــذه المناس به
والســعادة، وأن يعيدهــا الله تعــالى علــى الأمتــن العربيــة والإســامية باليمــن 
والخــر والــركات في ظــل صاحــب الجلالــة الهاشــمية الملــك عبــد الله الثــاني 

أسرة الجامعة تتبادل التهاني بمناسبة عيد الفطر

بحث التعاون بين الجامعة والشركة الألمانية للسكك الحديدية

ــة  ــذي لمنطق ــس التنفي ــد والرئي ــو عبي ــر أب ــور نظ ــة الدكت ــس الجامع ــث رئي بح
الشــرق الأوســط في الشــركة الألمانيــة للســكك الحديديــة بيــر هاكــس سُــبُل 

تعزيــز التعــاون بــن الجانبــن في مجــال الســكك الحديديــة والقطــارات.

وأشــار الدكتــور أبــو عبيــد خــال اســتقباله هاكــس إلى أنّ الجامعــة بصــدد 
لتلبيــة  وإدارتهــا  الحديديــة  الســكك  هندســة  في  دراســية  برامــج  إنشــاء 
احتياجــات الســوق العربــي والوطنــي مــن المهندســن المتخصصــن في 

هــذا المجــال .

وأضــاف الدكتــور أبــو عبيــد أنّ التخصصــات التــي تقدّمهــا كليــة هندســة العلوم 
الميكاترونكــس،  هندســة  تشــمل  التــي  الجامعــة  في  التطبيقيــة  التقنيــة 
والهندســة الصناعيــة، وهندســة الميكانيــك والصيانــة، ســرفد الشــركة 

ــا. ــل فيه ــة للعم ــرية المؤهل ــاءات البش بالكف

علــى  وحرصهــا  الشــركة  تعــاون  اللقــاء  خــال  عبيــد  أبــو  الدكتــور  وثمّــن 
اســتقطاب طلبــة الجامعــة وخريجيهــا للتدريــب والعمــل فيهــا وفي وفروعهــا 
الخليــج  دول  وبالأخــص  العــالم  دول  مختلــف  في  المنتشــرة  ومشــاريعها 

العربــي.

مــن جهتــه، قــدّم هاكــس إيجــازاً حــول نشــأة الشــركة وعملهــا ومشــاريعها 
علــى  الأولى  الشــركة  تكــون  بــأنْ  المســتقبلية  وتطلعاتهــا  المنطقــة  في 

مســتوى العــالم في مجــال النقــل والشــحن .

وأشــاد بمــا تتمتــع بــه الجامعــة وخريجيهــا مــن ســمعة علميــة متميّــزة علــى 
ــب وتوفــر  ــة الشــركة بتدري المســتويين الأكاديمــي والعلمــي ،مشــراً إلى رغب

فــرص عمــل لأكــر عــدد ممكــن مــن طلبــة الجامعــة  .

وفي نهايــة اللقــاء الــذي حضــره نائــب الرئيــس للشــؤون الدوليــة الدكتــور 
ــرى  ــري ج ــرح النم ــركة ف ــذي للش ــر التنفي ــاعدة المدي ــتل، ومس ــون مانغس أنت
حــوارٌ واســع حــول المشــاريع المســتقبلة بــن الجانبــن، يُشــار إلى أنّ الجامعــة 
والشــركة قــد وقعتــا اتفاقيــة تعــاون خــال العــام 2012 تشــمل مجالات الســكك 

ــة والقطــارات وتدريــب الطلبــة وتشــغيلهم . الحديدي

ــم. ــن المعظ ــن الحس اب

وأشــاد الدكتــور أبــو عبيــد بأهميــة التمســك بقيــم التواصــل والتراحــم والتكافــل 
الاجتماعــي التــي تجســدها المناســبة. 

ومســاعدو  فيــاض   منــار  الدكتــورة  الجامعــة  رئيــس  نائــب  الحفــل  حضــر 
الرئيــس، والعمــداء، ومديــرو الدوائــر والمراكــز والوحــدات الإداريــة، وعــدد كبــر 

مــن أســرة الجامعــة.
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الجامعة تقيم مأدبة إفطار للأيتام

رعــى رئيــسُ الجامعــة الدكتــور نظــر أبــو عبيــد مأدبــة الإفطــار الرمضانيــة التــي 
أقامتهــا عمــادة شــؤون الطلبــة في الجامعــة لمجموعــة مــن الأيتــام في لــواء 

ناعــور .

ــم  ــة أنَّ هــذا النشــاط الخــري يجسّــد قي ــد خــال المأدب ــو عبي ــور أب ــد الدكت وأكّ
ــد  ويجسِّ المبــارك،  الشــهر  خــال  الإنســاني  والعطــاء  الاجتماعــي  التكافــل 
رســالة الجامعــة وفلســفتها في التواصــل والتفاعــل مــع المجتمــع المحلــي 

بفئاتــه المختلفــة وخاصــة الجمعيــات والمؤسســات الخيريــة .

ــة  وأضــاف أنّ الجامعــة ستســتمر في دعــم المبــادرات الطلابيــة الاجتماعيَّ
ــة الخيريــة التــي تخــدم المجتمــع إيمانــا منهــا بالأثــر الــذي تتركــه  والتطوعيَّ
ــباب  ــوس الش ــوّع في نف ــة التط ــز ثقاف ــة إلى تعزي ــال، إضاف ــوس الأطف في نف

الجامعــي.

وأشــاد بــدور فريــق المتطوعــن مــن طلبــة الجامعــة وجهودهــم الكبــرة في 

الإعــدد والتنظيــم للإفطــار الخــري وإنجاحــه وتحقيــق أهدافــه.

دور  العبدالــات  يوســف  الدكتــور  الطلبــة  شــؤون  عميــد  بيّــن  جهتــه،  مــن 
العمــادة في دعــم الطلبــة وتحفيزهــم علــى التطــوّع وخدمــة المجتمــع ،مثمنــً 
جهــود الفريــق الــذي يُشــرف عليــه مســاعد العميــد الســيد فــواز الســقار في 
ــة؛ لتنظيــم الإفطــار وشــراء الهدايــا للأطفــال  جمــع التبرعــات العينيــة والنقديّ

ــه. ــع وتنمي ــدم المجتم ــطة تخ ــذ أنش ــة إلى تنفي إضاف

واشــتمل الحفــل علــى فعاليــات منوعــة مــن فقــرات رياضيــة شــيّقة، والعــاب 
رســم  في  أســهمت  ترفيهيــة  وأناشــيد  غنائيــة  وفقــرات  ماتــش،  التلــي 

البســمة علــى وجــوه الأطفــال وإدخــال الفــرح والســرور في قلوبهــم. 

العيــد ومجموعــة مــن  أبــو عبيــد كســوة  الدكتــور  وزّع  نهايــة الحفــل  وفي 
الأيتــام . الاطفــال  الهدايــا علــى 
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